中国工会统计年鉴

CHINESE TRADE UNIONS STATISTICS YEARBOOK

2005

中华全国总工会研究室编

Edited by Research Department of All China Federation of Trade Unions



中国工会统计年鉴

CHINESE TRADE UNIONS STATISTICS YEARBOOK

2005

中华全国总工会研究室编

Edited by Research Department of All China Federation of Trade Unions



(京)新登字 041 号

图书在版编目(CIP)数据

中国工会统计年鉴. 2005/中华全国总工会研究室编.

一北京:中国统计出版社,2006.12

ISBN 7-5037-5075-8

- 1. 中…
- Ⅱ. 中…
- Ⅲ. 工会工作一统计资料—中国—2005—年鉴
- IV. D412.6 54

中国版本图书馆 CIP 数据核字(2006)第 128550 号

中国工会统计年鉴-2005

作 者/中华全国总工会研究室

责任编辑/赵淑焕

装帧设计/艺编广告

出版发行/中国统计出版社

通信地址/北京市西城区月坛南街 57 号 邮政编码/100826

办公地址/北京市丰台区西三环南路甲6号

- 网 址/www. stats. gov. cn/tjshujia
- 电 话/邮购(010)63376907 书店(010)68783172
- 印 刷/河北天普润印刷厂
- 经 销/新华书店
- 开 本/880×1230mm 1/16
- 字 数/460 千字
- 印 张/15.75
- 版 别/2006年11月第1版
- 版 次/2006年11月第1次印刷
- 书 号/ISBN 7 5037 5075 8/F · 2408
- 定 价/280.00元

中国统计版图书,版权所有,侵权必究。

中国统计版图书,如有印装错误,本社发行部负责调换。

《中国工会统计年鉴—2005》

编委会及编辑人员

一、编委会

主 编:周玉清

副 主 编:张秋俭 李滨生

编辑委员:(按姓氏笔划排列)

丁大建 方 丹 吕国泉 朱思泽 刘海华

李世明 李铁桥 何士坤 谷常生 汪忠汉

张成富 张建国 范继英 郭 军 郭稳才

常毅民 喻红秋

二、编辑部

总编辑:李滨生 方 丹

副总编辑:刘力达 常品超 刘泽波

责任编辑:常品超 刘泽波

编辑人员:(按姓氏笔划排列)

万小明 马莉亚 王彩莲 田 智 申菊春 冯 玲

冯立乾 闫 冰 闫巧巧 刘治立 刘 涵 许太平

李 颖 吴 艳 余庆湘 汪 洪 张 群 张淑兰

张登峰 杨雅芳 赵 宁 赵衍明 周 茗 项 鹏

钟富祥 徐明轩 郭凤英 郭维荣 唐东平 萨吉妲

崔秀兰 琚蓓莉 蔚万红 赛汉夫 黎东宁

制 表:刘力达 刘泽波 常品超 闫 冰 项 鹏

英文编译:项 鹏 周 云

《Chinese Trade Unions statistics yearbook—2005**》 Editorial Board and Staff**

I. Editorial Board

Chairman:

Zhou Yuqing

Vice-chairman: Zhang Qiujian

Li Binsheng

Editorial Board:

Ding Dajian

Fang Dan

Lu Guoquan

Zhu Size

Liu Haihua

Li Shiming

Li Tiegiao

He Shikun

Gu Changsheng

Wang Zhonghan

Zhang Chengfu

Zhang Jianguo Fan Jiyeng Guo Jun

Guo Wencai

Chang Yimin

Yu Hongqiu

II. Editorial Staff

Editors-in chief: Li Binsheng Fang Dan

Associate editors-in chief: Liu Lida Chang Pinchao Liu Zebo

Coordinators:

Chang Pinchao Liu Zebo

Editorial Staff:

Wan Xiaoming Ma Liya Wang Cailian Tian Zhi Shen Juchun Feng Ling Feng Liqian Yan Bing Yan Qiaoqiao Liu Zhili Liu Han Xu Taiping Li Ying Wu Yan Yu Qingxiang Wang Hong Zhang Qun Zhang Shulan Zhang Dengfeng Yang Yafang Zhao Ning Zhao Yanming Zhou Ming Xiang Peng Zhong Fuxiang Xu Mingxuan Guo Fengying Guo Weirong Tang Dongping Sa Jida -

Ju Peili

Yu Wanhong

Saihanfu

Li Dongning

Statistics Tabulation:

Liu Lida

Cui Xiulan

Liu Zebo

Chang Pinchao Yan Bing

Xiang Peng

English Translator: Xiang Peng

编者说明

- 一、《中国工会统计年鉴》2005年卷是一部全面反映中国职工各方面情况和中国工会工作发展情况的资料性年刊。本年鉴以2004年为主,收录了最新的中国国民经济发展状况和中国职工状况,以及各省、自治区、直辖市总工会组织建设和重点工作情况的大量统计数据。
- 二、本年鉴全书内容分为八个部分。(一)国民经济综合指标统计。介绍了国民经济主要指标的发展状况、发展速度和比例关系,以及人民物质文化生活的提高情况。(二)职工状况统计。介绍了有关中国职工人数、就业、工资和劳动争议仲裁等方面的情况。(三)各省、自治区、直辖市工会工作统计。介绍了工会组织建设状况以及工会干部协管和教育培训、保障、集体合同和民主管理、劳动保护、法律、经济技术和职工技协、财务和经审、文化体育和宣传教育、国际和对外交流等各项工作情况。(四)36个大中城市职工家庭生活状况调查资料。介绍了2004年36个大中城市职工家庭基本状况、现金收支、家庭生活费用支出构成、耐用消费品拥有量等情况。(五)香港特别行政区主要社会经济指标。介绍了香港特别行政区主要社会、经济发展等方面的情况。(六)澳门主要社会经济指标。反映了澳门特别行政区主要社会、经济发展情况。(七)附录部分。介绍了我国台湾省社会经济发展情况和世界主要国家就业、工资等方面的情况。

三、本年鉴所涉及的全国性工会统计数据,均未包括香港特别行政区、台湾省和澳门。该项统计内容只包括已建立工会组织的基层单位的情况。

四、本年鉴的资料主要来自工会定期统计报表。有关国民经济综合指标数据和全国职工状况的统计数据来自国家统计局与劳动和社会保障部;有关台湾省的统计数据来自于中国台湾省的《统计月报》。

五、本年鉴表中的符号使用说明:

- "..."表示数据不足本表最小单位数;
- " - "表示无该项统计指标数据。

Preface

- I. "China Trade Unions Statistics Yearbook" 2005 is an annual publication reflecting the overall status of staff and workers in China and the development status of China trade unions. This yearbook takes 2004 as the dominant factor and collects the newest statistics data of China national economic development status and China staff and workers' status, and the statistics data of the general survey of the work of provincial, autonomous region and municipal federation of trade unions.
- II. This yearbook is divided into eight chapters. (1) Statistics of National Economy Indicators, introducing the development status of the main indicators of national economy, the development speed and the proportion relationship, and the raising of people's material and cultural life. (2) Statistics of Staff and Workers State, introducing the status of the number of staff and workers, employment, wages and labor dispute arbitration. (3) Statistics of Trade Unions Work in Each Province, Autonomous Region and Municipality Directly under Central Government, introducing the organization construction status, such as the employment status of staff and workers in grass-root units with trade unions, living security status of staff and workers, democratic management status of staff and workers, mass production and technical activities of staff and workers, fund auditing of trade unions, female staff and workers' status, as well as the work status of the staff and workers democratic and social participation in trade unions at each level, the establishment of collective contract system, participation in solving labor dispute and labor legal supervision and the set-up of economic enterprises and institutions. (4) Materials of Staff and Workers Household Living Conditions in 36 Big and Medium-sized Cities, introducing the basic household conditions, cash income and expenditure, composition of household living expenses and the number of household durable consumer goods in 36 big and medium-sized cities in 2004. (5) Main Social and Economic Indicators in Hong Kong Special Administration Region (SAR), introducing the main social and economic development status of Hong Kong SAR. (6) Main Social and Economic Indicators in Macao Special Administration Region (SAR), introducing the main social and economic development status of Macao SAR. (7) Annex, introducing the social and economic development status of Taiwan province and the employment and wages in the major countries of the world.
- III. The nation-wide statistics data of trade unions in this yearbook does not include Hong Kong SAR, Taiwan province and Macao SAR. It only includes the status of grass-root units with trade unions.
- IV. The materials in this yearbook are mainly from the periodical statistics report forms of trade unions. The related comprehensive indicator data of national economy and the statistics data of the national staff and workers sate are from Sate Statistics Bureau and Ministry of Labor and Social Security. The related statistics data of Taiwan province is from "Statistics Monthly Report" of Taiwan province.
 - V. Explanation of the symbols in this yearbook:
 - "..." indicates that the figure is not large enough to be measured with the smallest unit in the table.
 - " - "indicates that the data is not available.